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Povodí Vltavy investuje do protipovodňových opatření na Táborsku 436 milionů korun

Táborsko – Řeky před deseti lety ukázaly svoji sílu a obyvatelé ze zátopových oblastí se dodnes 
nepřestali obávat, že se tragédie zopakuje. Dosud totiž nejsou chráněni. Teprve letos se ledy 
skutečně pohnou. Na Táborsku Povodí Vltavy vynaloží 436 milionů na stavby protipovodňových
opatření.

„Peníze jdou z programu Podpory prevence před povodněmi a cílem je snížení úrovně 
ohrožení povodňových rizik. Na Táborsku se zainvestuje do opatření v Dráchově, Soběslavi, Veselí, 
Plané a v Bechyni,“ sdělila Deníku tisková mluvčí Povodí Vltavy Michaela Pohůnková.

Pýchou, ale i hrozbou Dráchova je Lužnice. Řeka místní ale od konce září ohrožovat již 
nebude. V současnosti tady vrcholí dostavba protipovodňových opatření za 22 milionů.

„Stavbaři jsou s prací téměř u konce. Jde jim to dobře od ruky. Myslím, že to stihnou ještě o 
týden dříve. Lidé to určitě vítají. Chodili na úřad, kdy už se s tím bude něco dělat, že mají strach,“ 
potvrdil informaci místostarosta Miroslav Fousek.

Dráchovští byli zatopeni dvakrát s celkovou škodou osm milionů. Jejich majetek teď bude 
chránit hráz dlouhá 550 metrů po levém břehu řeky od silničního mostu proti proudu k mlýnu Fousek.

Do konce roku bude v bezpečí před velkou vodou i bechyňské Zářečí. Celková délka bariéry 
bude 242 metrů.

„S pracemi se začalo v polovině roku. Opatření bude tvořit převážně betonová zeď s mobilní 
nadstavbou. Celkový náklad je čtrnáct milionů korun,“ upřesnila Michaela Pohůnková.

Na hráze půjde půl miliardy

Poslední lokalitou, kde jsou již protipovodňová opatření v plném proudu, je Soběslav. Se stavbou se 
začalo v květnu letošního roku. Po obou březích Černovického potoka vznikají hráze v délce 1,1 
kilometru a po pravém břehu Lužnice v délce 1,3 kilometru.

„Po technické stránce se jedná vesměs o navyšování stávajících nábřežních zdí, nově 
budované zídky v kombinaci s mobilním hrazením,“ vysvětlila Michaela Pohůnková z Povodí Vltavy.

Chystají stavbu

Vedení Veselí nad Lužnicí a Plané nad Lužnicí aktuálně jedná o začátcích stavby.
„Protáhlo se výběrové řízení na zhotovitele stavby, proto předpokládáme, že s ní začneme 

zhruba do konce září,“ sdělil místostarosta Veselí nad Lužnicí Václav Matějů.
Přitom již několik měsíců dochází k začátkům úprav koryta Nežárky na Alešově nábřeží. 

„Přijde mi, že se tady zatím moc neděje. Od povodní v roce 2002 nenechalo město na Alešově 
nábřeží opravit ani chodníky. Museli jsme si poradit sami a pak nám je vzala další voda. Zatím tad 
jezdí jen Tatry a upravují koryto. Také po zimě vykáceli topoly podél řeky. Na stavbu hráze čekáme již 
dlouho,“ sdělila jedna z obyvatelek ze záplavové oblasti, která si přála zůstat v anonymitě.

Plánští na posledním zastupitelstvu jednomyslně schválili smlouvu o financování akce a již 
mají ukončené výběrové řízení na zhotovitele. Pravý břeh Lužnice se tak ve staveniště promění 
nejpozději začátkem října.

„Řízení vyhrála firma Swietelsky a hotovo bude v polovině příštího roku. Město Planá se 
finančně podílelo zhruba sedmi set tisíci na přípravě projektové dokumentace pro územní řízení. 
Žádné další náklady by s akcí být spojeny neměly,“ doplnil informace místostarosta Jiří Rangl.

Poradí si sami

Návrh na stavbu protipovodňových opatření podalo na Povodí Vltavy i město Tábor.
„Z důvodu nízké efektivnosti byl návrh zamítnut,“ řekla Michaela Pohůnková.
Vedení města se ale podařilo získat dotaci téměř 115 milionů korun ze Státního fondu 

životního prostředí. Práce by měly začít v příštím roce.



„Když budou mít ostatní města na Lužnici protipovodňová opatření a Tábor by zůstal 
nechráněný, nebezpečí záplav by se tak zvýšilo. Přišla by sem totiž daleko větší vlna,“ připustila 
místostarostka Lenka Horejsková.

***

Celkový náklad na stavbu hrází
Bechyně      (Zahájení 06/2012, dokončení 14 12/milionů 2012)
Dráchov     (Zahájení 03/2012, dokončení 22 09/milionů 2012)
Soběslav    (Zahájení 05/2012, dokončení 45 06/milionů 2013)
Planá nad Lužnicí  (připravené 105 k zahájení) milionů
Veselí nad Lužnicí (připravené 250 k milionů zahájení
                         v záři)

„Stavbaři jsou s prací téměř u konce. Jde jim to dobře od ruky.“ Miroslav Fousek, místostarosta 
Dráchova
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